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Božić: Rođenje Gospodnje – 
Misa Polnoćka A – B – C 
 
Ne bojte se! Evo, javljam vam blagovijest,  
veliku radost: Danas nam se rodio Spasitelj!  
(usp. Lk 2,10-11) 
 
 
Prvo čitanje Izaija 9,1-3.5-6 
 
Narod koji je u tmini hodio svjetlost vidje veliku; onima što mrkli kraj smrti 
obitavahu svjetlost jarka osvanu. Ti si radost umnožio, uvećao veselje, i oni se 
pred tobom raduju kao što se žetvi raduju žeteoci, kao što kliču koji dijele plijen. 
Jer, teški jaram njegov, batinu pleća njegovih, šibu njegova goniča slomio si ko u 
dan midjanski. Jer dijete nam se rodilo, sin nam je darovan; na plećima njegovim 
vlast je, i nazvan je imenom: "Savjetnik čudesni, Bog silni, Otac vječni, Knez 
mira" – da poraste vlast i mir bez kraja na prijestolju Davidovu i u kraljevstvu 
njegovu te se učvrsti i utvrdi u pravu i pravednosti od sada pa dovijeka. Privržena 
ljubav Gospodina nad Vojskama to će učiniti! 
 
 
Drugo čitanje Titu 2,11-14 
 
Pojavila se milost Božja, spasiteljica svih ljudi; odgojila nas da se odreknemo 
bezbožnosti i svjetovnih požuda te razumno, pravedno i pobožno živimo u 
sadašnjem svijetu, iščekujući blaženu nadu i pojavak slave velikoga Boga i 
Spasitelja našega Isusa Krista. On sebe dade za nas, da nas otkupi od svakoga 
bezakonja i očisti sebi Narod izabrani koji revnuje oko dobrih djelâ. 
 
 
Evanđelje Luka 2,1-14 
  
U one dane izađe naredba cara Augusta da se provede popis svega svijeta. Bijaše 
to prvi popis izvršen za Kvirinijeva upravljanja Sirijom. Svi su išli na popis, svaki u 
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svoj grad. Tako i Josip, budući da je bio iz doma i loze Davidove, uziđe iz Galileje, 
iz grada Nazareta, u Judeju – u grad Davidov, koji se zove Betlehem – da se 
podvrgne popisu zajedno sa svojom zaručnicom Marijom koja bijaše trudna.  
I dok su bili ondje, navršilo joj se vrijeme da rodi. I porodi sina svoga, 
prvorođenca, povi ga i položi u jasle, jer za njih nije bilo mjesta u svratištu. 
A u tom kraju bijahu pastiri: pod vedrim su nebom čuvali noćnu stražu kod svojih 
stada. Anđeo im Gospodnji pristupi i slava ih Gospodnja obasja! Silno se 
prestrašiše. No anđeo im reče:  
"Ne bojte se! Evo, javljam vam blagovijest, veliku radost za sav narod! – Danas 
vam se u gradu Davidovu rodio Spasitelj – Krist, Gospodin. I evo vam znaka: naći 
ćete novorođenče povijeno gdje leži u jaslama." 
I odjednom se anđelu pridruži silna nebeska vojska hvaleći Boga i govoreći: 
"Slava na visinama Bogu, a na zemlji mir ljudima, miljenicima njegovim!" 
 
 
Za razmišljanje 
 
Usred noći, dok sve leži u duboku snu, riječ "koja je bila kod Boga i koja je Bog" postaje 
čovjekom. Svima, koji Njega, tu utjelovljenu riječ, prime, "daje moć da postanu djeca 
Božja" (usp. Iv 1,12). To je središte tajne, koju za Božić slavimo. 
Kod tog ključnog iskaza se ne radi o nekakvom mitosu ili ideološkom izričaju. Znamo da je 
Mesija, Spasitelj i Gospodin, rođen u određeno vrijeme i na određenom mjestu. O samome 
rođenju nema izvještaja. Tek je prikazana Marija, kako se brine za dijete. Otajstvo oko 
rođenja ostaje nedotaknuto kao i jedinstvenost tog prvorođenca, koji je istovremeno Bog i 
čovjek. 
Jedno ipak postaje očito: blizinu koju Bog osjeća prema malenima i poniženima. Oni su cilj 
njegove dobrote. U pojavi siromašnih pastira na polju – oni su bili prvi kojima je bila 
donešena vijest o rođenju pravog i dobrog pastira. Znak, koji im je dan, sasvim je 
jednoznačan: dijete i okolnosti u kojima je rođeno utjelovljenje su siromaštva. Vijest poput 
ove, vijest anđela mora da je u njihovim srcima ostavila duboki eho. Oni žurno trče 
provjeriti istinitost tog navještaja. I zaista, pronalaze ono što u svojoj dubini traže i čemu 
se nadaju: dijete, utjelovljenje toga Božjega znaka. Za njih je taj znak dovoljno snažan. 
Prihvaćaju Spasitelja i postaju prvi navjestitelji Radosne vijesti, time što dalje pripovijedaju 
svoj radostan doživljaj.  
Koliko je stvaran Božji znak nama danas? Nije dovoljno, ako se zahvaćeni poklonimo 
jaslicama. Pozvani smo, kao i pastiri, biti zahvalni iz dubine srca, vjerovati i živjeti iz te 
vjere. Marija nam može postati primjer. Dopustila je Bogu da je vodi i čuvala je sve 
događaje u svome srcu, kako bi ih stalno promatrala sa svojim Stvoriteljem. 


